
 

P Ř E H L E D 
dotazů, připomínek a podnětů členů Zastupitelstva hl.m. Prahy 

přednesených na 35. zasedání ZHMP dne 27.2.2014 
_____________________________________________________________ 

 
                                       Termín vyřízení:  - dotazů, připomínek a podnětů členů ZHMP 
                                                                              přednesených na 35. ZHMP dne 27.2.2014:   
                                                                   27.3. 2014       

 
Ú S T N Í 
 
 
INT.- č. 35/1 -  Ing. Marie Kousalíková 
 
– interpelace směřovala na náměstka primátora Nouzu 
 
ve věci aktuálního a budoucího stavu Obory Hvězda a kroků vedoucích ke zlepšení stavu této 
přírodní památky 
 
na interpelaci reagoval náměstek primátora Nouza 
 
stenozáznam předán náměstkovi primátora Nouzovi k písemné reakci 
 

P. Kousalíková: Děkuji, pane primátore.  
Na Praze 6 bylo zastupitelstvo teď 21. Února a jeden občan Prahy 6, pan doktor Petr 

Zderčík interpeloval Oboru Hvězda. Slíbila jsem mu, že tu interpelaci přednesu zde, protože 
Obora Hvězda patří hlavnímu městu Praze. 

Pan doktor Zderčík se domnívá, že až bude dokončeno metro, dá se předpokládat, že 
se enormně zvýší počet lidí, kteří půjdou do Obory Hvězda, a neví, jestli je známo všem 
radním, nebo alespoň některým, že Obora Hvězda je zpustlá. Historická zeď na jižní straně 
spadla v délce 100 až 200 metrů, je vybourána až k patě. Pana doktora by zajímalo, jestli bylo 
dáno nějaké povolení nebo proč se to zbouralo, nebo jestli to spadlo samo, nebo proč se to 
neopravuje. Hvězda je prostě zdevastovaná speciálně od Jinočanské ulice do Hvězdy, to je 
právě z Ruzyně. Udělalo se tam takové hřišťátko, takový cvičební plácek a hned vedle je 
chodník, který je věčně – pár teček - prostě jsou tam louže. To znamená, ten trávník asi dva 
metry široký je věčně ušlapaný, nehledě na to, že je to tak trošičku venčírna psů. Co by tam 
potom dělal kdokoliv jiný, když tu venčírnu psů vidí.  

Takže se pan doktor domnívá, že je povinnost zastupitelů, aby se zajímali o to, proč to 
místo nemůže sloužit k odpočinku a k rekreaci a k trávení volného času, jak bývá běžně 
zvykem. Nechce dávat velké návody zastupitelům, ale máte se zajet podívat do Průhonic, jak 
vypadá park. A pokud ne do Průhonic, tak dále směrem po D5 do kteréhokoliv okresního 
města v Německu, ať bývalém východním či západním, a tam si máme vzít příklad, jak 
vypadají parky. 

A ještě jeden podnět k té Hvězdě má následující. Asi před osmi lety byly hlavní cesty 
ve Hvězdě znovu rekonstruovány. Byly tam velké tabule. Po třech týdnech rekonstrukce 
skončila a po letech se ukázalo, že místo správného povrchu – tedy on se domnívá, že to není 
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správný povrch – tam byl dovezen kdovíodkud jíl. To znamená, že ty dva chodníky, když je 
sucho, tak se tam dá chodit, a když zaprší, tak se tam chodit nedá. Je to prostě jílový chodník. 
Podotýkám, že se tam sice chodit dá, ale z bot ten jíl velmi těžko odstraňujete. 

Tak se pan doktor Zderčík ptá, co pro to zastupitelé hlavního města Prahy udělají, aby 
se toto zlepšilo. Děkuji. 

 
Prim. Hudeček: Já také moc děkuji, paní starostko, a poprosím pana náměstka Nouzu. 
 
Nám. Nouza: Děkuji za tuto interpelaci. 
 
P. Kousalíková: Pane náměstku, promiňte, že přerušuji. Každopádně to chci písemně, 

protože to potřebuji předat panu doktoru Zderčíkovi. 
 
Nám. Nouza: Chtěl jsem říct, že bych využil svého práva, abych mohl odpovědět 

písemně. A učiním tak v zákonném termínu. Děkuji. 
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INT.- č. 35/2 – Ing. Eva Vorlíčková 
 
- interpelace směřovala na zastupitelku Mgr. Martu Semelovou 
 
ve věci výroku Mgr. Semelové ohledně justiční vraždy dr. Milady Horákové 
 
na interpelaci reagovala Mgr. Marta Semelová 
 
stenozáznam předán Mgr. Martě Semelové k písemné reakci 
 

P. Vorlíčková: Děkuji. Dobrý den, dámy a pánové. 
Paní Semelová, ve svých veřejných vystoupeních, naposledy v České televizi, dáváte 

jasně a bezostyšně najevo, že se odmítáte řídit zákony této země a její ústavou. Připomínám, 
že zákon č. 198/1993 Sb., o protiprávnosti komunistického režimu a o odporu proti němu, 
říká: Komunistický režim používal k perzekuci občanů všech mocenských nástrojů, a to 
zejména popravoval je, žalářoval je ve věznicích a táborech nucených prací, při vyšetřování a 
v době žalářování vůči nim používal brutální metody včetně fyzického a psychického mučení 
a vystavování nelidským útrapám. Dále pak: spojil se s cizí mocností a od roku 1968 udržoval 
uvedený stav pomocí jejich okupačních vojsk. 

Podle tohoto zákona byl tehdejší režim založený na komunistické ideologii zločinný, 
nelegitimní a zavrženíhodný. Připomínám dále platný zákon č. 480/1991 Sb., o době 
nesvobody, a nález č. 14/1994 Sbírky Ústavního soudu České republiky, který platnost 
zákona č. 198 beze zbytku potvrdil. 

Vaše tvrzení v České televizi, že násilná okupace vlasti s desítkami okupační armádou 
zavražděných civilistů byla internacionální pomocí, že Vasil Bilak byl pozitivní postavou 
nebo že justiční vražda Milady Horákové nebyla postavena na vynuceném přiznání, to nejsou 
akty demokratické svobody projevu, ale veřejné ukázky pohrdání utrpením obětí 
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komunistického režimu a akty neskrývaného opovrhování zákony naší země. Zastupitelstvo 
HMP vás už jednou vyzvalo k rezignaci na funkci zastupitele vzhledem k tomu, že v rozporu 
se zákonem o Praze, slibem a etickým kodexem zastupitele svými výroky a velebením 
stalinismu porušuje ústavu a zákony České republiky. Vy v tomto jednání dále pokračujete. 

Paní Semelová, urážíte statisíce obětí komunistického režimu. Jestli vám vaše 
komunistické přesvědčení nedovoluje dodržovat ústavu a zákony této demokratické země, pak 
prosím, odejděte z funkce zastupitele. 

Děkuji. (Potlesk části zastupitelů.) 
 
Prim. Hudeček: Také děkuji a poprosím paní zastupitelku Semelovou, zda chce 

reagovat, nebo o odpověď. 
 
P. Semelová: Děkuji. Poněkud mě překvapuje, že paní radní Vorlíčková nezná jednací 

řád Zastupitelstva HMP, ale chápu, že má starosti s vysvětlováním různých kauz, takže ji ráda 
poučím. 

Cituji z jednacího řádu: Člen Zastupitelstva HMP má právo vznášet dotazy, 
připomínky a podněty, dále jen interpelace člena Zastupitelstva HMP, na Radu HMP a její 
jednotlivé členy, na předsedy výborů Zastupitelstva HMP, ředitele Magistrátu HMP, na 
statutární orgány právnických osob, jejichž zakladatelem je hl. město Praha, nebo které hlavní 
město Praha ovládá, a na vedoucí příspěvkových organizací a organizačních složek, které hl. 
město Praha založilo nebo zřídilo. Tolik citace z jednacího řádu Zastupitelstva HMP, pokud 
se týká interpelací zastupitelů. 

Nicméně jsem tolerance sama, takže můžu odpovědět na vaši interpelaci tak, že do 
30 dnů vám dám písemnou odpověď. Děkuji. 
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INT.- č. 35/3  - Aleksandra Udženija  
 
– interpelace směřovala na primátora hl. m. Prahy 
 
ve věci nákladů a smluv uzavřených s externími poradci a koordinátory uskutečněného 
cvičení  BLACKOUT 
 
na interpelaci reagoval primátor hl. m. Prahy 
 
stenozáznam předán primátorovi hl.m. Prahy k písemné reakci 
 

P. Udženija: Dobrý den, dámy a pánové. Moje interpelace bude velice krátká. 
Aniž bych popírala důležitost včerejšího cvičení, které zde proběhlo v rámci hlavního 

města Prahy, a jeho důležitost pro budoucnost, pokud by toto nastalo, aby to nemělo dopady 
na bezpečnost a životy občanů.  Nicméně se chci zeptat, kolik celá tato akce stála a zda na její 
organizaci hlavní město uzavřelo smlouvy s některými externími poradci a koordinátory, a 
samozřejmě za kolik tyto smlouvy byly a kdo to byl v případě, že tyto smlouvy existují. 

Pokud můžu poprosit, ráda bych i písemnou odpověď. Děkuji.  
 
Prim. Hudeček: Také děkuji. Tady je vidět, jakou podporu to opravdu má ve 

skutečnosti. Samozřejmě písemná odpověď bude a bude i v zákonném termínu, což je i pro 
nás vhodnější, protože veškeré náklady budeme muset teprve nějakým způsobem dát 

7 
 



dohromady. Takže i děkuji za tuto možnost a těší mě váš upřímný zájem o tuto bezpečnostní 
problematiku. 
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INT.- č. 35/4  - Mgr. Marta Semelová 
 
– interpelace směřovala na radní Ing. Evu Vorlíčkovou 
 
k žádostem církve o vydání majetku, jež je ve vlastnictví obce, resp. kraje hl. m. Prahy a 
jejich vyřízení 
 
na interpelaci reagovala radní Ing. Eva Vorlíčková 
vyřízeno přímo na zasedání ZHMP 
 

P. Semelová: Jedná se o velice stručný dotaz na paní radní Vorlíčkovou. Chtěla bych 
se zeptat, zda se v hlavním městě Praze nevyskytla situace nebo nevyskytuje situace jako 
v některých jiných krajích, konkrétně například na jižní Moravě, že církev žádá o vydání 
majetku, který je ve vlastnictví obce, resp. kraje, tedy hl. města Prahy. Jedná se o majetek, 
jehož vydání nebo jehož požádání o vydání by bylo v rozporu s přijatým zákonem. Církve 
mají za tyto majetky dostat podle přijatého zákona náhrady ve výši 59 miliard korun. 

Proto se ptám, jestli je známo, že by některé takové požadavky byly na území hlavního 
města vzneseny. 

 
Prim. Hudeček: Děkuji. Paní radní, prosím. 
 
P. Vorlíčková: Děkuji. Hlavní město Praha není povinnou osobou k vydávání majetku 

podle zákona o majetkovém vyrovnání s církvemi a náboženskými společnostmi. V současné 
době je hlavní město Praha žalováno v souvislosti s církevními restitucemi v pěti případech. 
Předmětem žalob je majetek ve vlastnictví hlavního města Prahy, popřípadě již ve vlastnictví 
třetích osob, kterým v minulosti byl převeden nebo přešel ze státu do vlastnictví hl. města 
Prahy. Žalobci se snaží prokázat, že tento majetek nemohlo hl. město Praha nabýt do svého 
vlastnictví, a pokud se tak stalo, byly porušeny právní předpisy. Takže zatím pět žalob, nic 
více. 
 
 
INT.- č. 35/5  - Ing. Marie Kousalíková  
 
– interpelace směřovala na radní Mgr. Ludmilu Štvánovou 
 
školství – Česká rada dětí a mládeže – žádost o dotaci na akci Bambiriáda – aktivní 
prezentace občanských sdružení dětí a mládeže 
 
na interpelaci reagovala radní Mgr. Ludmila Štvánová 
 
stenozáznam předán radní Mgr. Ludmile Štvánové k písemné reakci 
 

P. Kousalíková: Není tak přímo interpelace, spíš bych to nazvala prosbou.  
23. až 26. května se bude opět konat Bambiriáda, neboli aktivní prezentace 

občanských sdružení dětí a mládeže a všech středisek volného času. Musím říct, že všechny 
děti, mládež mají možnost si vybrat z nepřeberné nabídky volnočasových aktivit, mají 
možnost se zapojit, mají možnost se účastnit. Většinou se té akce účastní desetitisíce lidí. 
Koná se nejenom v Praze, koná se i v dalších částech republiky, ale já teď mluvím o Praze. 
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 Moc bych se přimlouvala, jestli by paní radní nenašla v rozpočtu nějakou částku, 
kterou by mohla dostat Česká rada dětí a mládeže na to pořádání, protože to pořádání není 
jednoduché, není levné, ale skutečně si myslím, že je velmi prospěšné pro naši mládež. 
Děkuji. 

 
Prim. Hudeček: Také děkuji. Paní radní, prosím. 
 
P. Štvánová: Děkuji. Pokusím se spíš asi vám dát odpověď písemně, protože se 

musíme samozřejmě do toho rozpočtu podívat. Ujišťuji vás jenom, že uděláme všechno pro 
to, abychom nějaké peníze našli. 
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P Í S E M N É 

 
 
INT.- č. 35/6   Petr Dolínek 
 
-interpelace směřovala na I. náměstka primátora Vávru 
 
MČ Praha - Běchovice 
 
interpelace bude I. náměstkovi primátora Vávrovi předána písemně 
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